

**888 (XIII). Petition from Scek Abdullahi Ahmed Abdi and others (T/PET.11/373 and Corr.1)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Scek Abdullahi Ahmed Abdi and others concerning Somaliland under Italian administration, in consultation with Italy as the Administering Authority concerned (T/PET.11/373 and Corr.1, T/OBS.11/23, T/L.426),

1. *Notes* the statement of the Administering Authority to the effect that the four prisoners on whose behalf the petitioners plead for clemency have already had two years of their prison sentences remitted, and that, when the prisoners have served further periods of their sentences, a further application for pardons may possibly be entertained;

2. *Requests* the Administering Authority, in the light of the fact that *diah* has since been paid, to examine the possibility of granting a second act of clemency for the benefit of the four prisoners in question.

*521st meeting,  
22 March 1954.*

**889 (XIII). Petition from Haji Abdullahi Husse**  
**(T/PET.11/374)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Haji Abdullahi Husse concerning Somaliland under Italian administration, in consultation with Italy as the Administering Authority concerned (T/PET.11/374, T/OBS.11/20/Add.1, T/L.427),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority on the subjects of the operation of the ferry at Bardera, and the system of taxation on purchases and sales of livestock;

2. *Invites* the Secretary-General to communicate to the petitioner the Council's most recent conclusions and recommendations concerning the Territory's public finances and its system of taxation.<sup>8</sup>

*521st meeting,  
22 March 1954.*

**890 (XIII). Petition from Mr. Mohamed Barre Mohamud (T/PET.11/375)**

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* the petition from Mr. Mohamed Barre Mohamud concerning Somaliland under Italian Administration, in consultation with Italy as the Administering Authority concerned (T/PET.11/375, T/OBS.11/24, T/L.425),

*Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority, in particular to the statement that he had been enrolled in the War Cripples, Disabled Servicemen and Veterans Company, but that he was discharged from the Company in May 1951 after he had been convicted by the Mogadiscio Military Court of disobedience and sentenced to imprisonment.

*521st meeting,  
22 March 1954.*

<sup>8</sup> *Ibid.*, p. 52.

**888 (XIII). Pétition du cheik Abdullahi Ahmed Abdi et d'autres (T/PET.11/373)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition du cheik Abdullahi Ahmed Abdi et d'autres, concernant la Somalie sous administration italienne, en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.11/373, T/OBS.11/23, T/L.426),

1. *Prend acte* de la déclaration de l'Autorité administrante selon laquelle les quatre détenus dont les pétitionnaires sollicitent la grâce ont déjà bénéficié d'une remise de peine de deux ans, et que lorsque les détenus auront purgé une portion plus considérable de leur peine, une nouvelle demande de grâce pourra être examinée;

2. *Prie* l'Autorité administrante, en vue du fait que le paiement du *diah* a été effectué depuis lors, d'envisager la possibilité d'accorder une nouvelle mesure de clémence en faveur des quatre détenus en question.

*521ème séance,  
le 22 mars 1954.*

**889 (XIII). Pétition du hadji Abdullahi Husse**  
**(T/PET.11/374)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition du hadji Abdullahi Husse concernant la Somalie sous administration italienne, en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.11/374, T/OBS.11/20/Add.1, T/L.427),

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante concernant le fonctionnement du bac de Bardera et le système de taxes sur les transactions de bétail;

2. *Invite* le Secrétaire général à communiquer au pétitionnaire les plus récentes conclusions et recommandations du Conseil<sup>8</sup> qui ont trait aux finances publiques et au système fiscal du Territoire.

*521ème séance,  
le 22 mars 1954.*

**890 (XIII). Pétition de M. Mohamed Barre Mohamud (T/PET.11/375)**

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* la pétition de M. Mohamed Barre Mohamud concernant la Somalie sous administration italienne, en consultation avec l'Italie, Autorité chargée de l'administration du Territoire en question (T/PET.11/375, T/OBS.11/24, T/L.425),

*Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité chargée de l'administration, en particulier sur la déclaration selon laquelle le pétitionnaire a été engagé à la Compagnie des mutilés de guerre, des militaires infirmes et des anciens combattants, mais a été licencié en mai 1951 à la suite d'une condamnation à une peine d'emprisonnement prononcée par le tribunal militaire de Mogadiscio pour désobéissance.

*521ème séance,  
le 22 mars 1954.*

<sup>8</sup> *Ibid.*, p. 57.